

朝陽科技大學 099學年度第1學期教學大綱
Living Space Design for Older Adults 老人居住空間設計

當期課號	3644	Course Number	3644
授課教師	張銘仁	Instructor	CHANG, MING JEN
中文課名	老人居住空間設計	Course Name	Living Space Design for Older Adults
開課單位	老人服務事業管理系(四進)三A	Department	
修習別	選修	Required/Elective	Elective
學分數	2	Credits	2
課程目標	瞭解老人因身心機能退化而造成生理活動的受限，並瞭解老後居住的多元選擇性。另藉由無障礙設計，使其能盡可能地運用剩餘能力而自立生活，減輕對他人的依賴，維持自己的尊嚴，並維持和社區的互動。	Objectives	To understand the seniors when they were disabled, they had better live in the housing designed without barrier. And also by using surplus ability, they could keep independent life and their dignity, communication with community.
教材	1.老師自編教材	Teaching Materials	1.The teaching materials will be composed by the teacher.
成績評量方式	課堂作業20% 期中報告30% 期末報告30% 出席20%	Grading	Homework20% Midterm Paperwork30% Final Paperwork30% Participation20%
教師網頁	-		
教學內容	1.「設計」、「規劃」、「計畫」觀念之認知 2.老人之居住空間需求認識---探討老人居住空間機能、需求性質與問題 3.老人居住空間相關規範及法令之探討 4.老人居住空間設計之案例探討 5.老人居住空間設計之操作演練	Syllabus	1.The reality of 「Design」、 「Programming」 and 「Planning」 . 2.The recognition of senior citizen with their living space requirement - ---through the space function and request. 3.The research of the rule or criteria of senior citizen' living space with their living space requirement. 4.The research of some designed living space cases for senior citizen's living space requirement. 5.To practice a designed living space case of senior citizen with their living space requirement.

尊重智慧財產權，請勿非法影印。